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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Valóban a gyermekeink számától teszi függővé a kormány a 
nyugdíjunk nagyságát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  elmúlt  hónapokban  többször  szólaltam  fel  a  nyugdíjasok  érdekében.  Elmondtam,  hogy
helyzetük tarthatatlan, legtöbbjüket az elszegényedés fenyegeti. Hatszázezren élnek százezer forint
alatti nyugdíjból, a minimálnyugdíjat a kormány 2008 óta nem emelte. A nyugdíjemelés mértéke
nem követi a béreket, ezért az idősek leszakadása egyre jelentősebb mértékű.

A helyzet súlyosságát jelzi, hogy az utóbbi időben már a kormány közvetlen közelében is kritikus
hangok jelentek meg, miszerint a jelenlegi nyugdíjrendszer nem képes hosszú távon fennmaradni és
ellátni funkcióját.

A Népesedési Kerekasztal egyik tagja, Botos Katalin közgazdász cikket írt a Magyar Nemzetbe a
nyugdíjrendszer fenntarthatatlanságáról, mivel szerinte (idézem) „a jelenlegi elvek alapján várható
időskori járadék mindenképpen társadalmilag elfogadhatatlanul alacsony lesz”.

Sajnos nem csak a helyzet súlyos, hanem az eddig felmerült megoldási javaslatok is aggodalomra
adnak okot.

Az  MNB  Versenyképességi  Programja  a  nyugdíj  összegének  megállapításakor  a  felnevelt
gyermekek számát és a családi adókedvezmény figyelembevételét javasolja. Botos Katalin pedig
megemlíti, hogy a szakma jelenleg három javaslatot tárgyal a nyugdíjrendszer átalakításáról. Egyik
ijesztőbb, mint a másik.

Az első alapján a felnevelt és itthon dolgozó gyermekek személyi jövedelemadójából kiegészítést
kellene juttatni szüleiknek. A második szerint a nyugdíj  csak azokat illeti  meg, akik gyermeket



nevelnek.  A többi  meg takarékoskodjon,  hogy idős  korában meg tudjon majd élni.  A harmadik
javaslat  a  jelenlegi  rendszert  egészíti  ki  a  gyermekvállalást  honoráló  állami  juttatással  és
magánnyugdíjpénztári megtakarítással.

Tisztelt Miniszter Úr!

A mai nyugdíjrendszer kellően elismeri a gyerekvállalást, például a nők kedvezményes nyugdíjával,
az  öregségi  és  özvegyi  nyugdíjjal.  A  mostani  tervezet  nem  hoz  több  gyereket,  csak  a
gyermekteleneket sújtja.

A kormány miért akarja büntetni azokat, akik egész életüket végigdolgozták, de valamilyen oknál
fogva  nincs  gyerekük?  A  kormány  valóban  azt  tervezi,  hogy  a  gyermekek  számához  és
iskolázottságához kötik a  nyugdíjak összegét? Ha olyan jól  prosperál  a  gazdaság,  mint  állítják,
akkor  miért  nem olyan  nyugdíjemelésben gondolkodnak  inkább,  ami  nem megalázó  az  idősek
számára?

Budapest, 2019.12.16.
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